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PROTOKÓŁ NR XXVIII/2020 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 24 listopada 2020 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 14:06. Obecni ciałem byli przewodniczący, burmistrz, skarbnik, 

sekretarz, radny Jerzy M. Sołdek, pani Maria Pawelec Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nałęczowie i pan Tomasz Kowalski – kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. (00:14) 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek. Poinformował, że „sesja 

jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił następnie radnych, by 

potwierdzili kworum (poprzez wciśnięcie przycisku Kworum w programie eSesja). Stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 15 na 15 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Powitał wszystkich radnych, burmistrza, skarbnika i zgromadzonych gości 

oraz wszystkich oglądających i słuchających transmisji w kanale internetowym. 

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (2:44). 

Przewodniczący Sesji  odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę części nieruchomości oznaczonej, 

jako działki nr 320, 322 położonych przy ul. Chopina w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Nałęczów na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Nałęczów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 

podatku rolnego na obszarze gminy Nałęczów na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego na terenie gminy 

Nałęczów.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Samorządu Województwa Lubelskiego zadania 

publicznego w zakresie bieżącego utrzymania dróg wojewódzkich Nr 826 i Nr 830 na terenie 

miasta Nałęczów. 

12. Pojęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Uzdrowiska Nałęczów. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/180/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 23 września 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/164/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/347/18 Rady 
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Miejskiej w Nałęczowie z dnia 4 października 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nałęczów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Nałęczów z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na 2021 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest 

Gmina Miejska Nałęczów oraz stawki opłaty za korzystanie przez operatora lub przewoźnika 

z tych przystanków. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie organizowania gminnych przewozów pasażerskich. 

20. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Nałęczów za rok szkolny 2019/2020. 

21. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2019 złożonych do Burmistrza Nałęczowa. 

22. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych za rok 2019 złożonych do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz złożonych do Wojewody Lubelskiego. 

23. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

24. Odpowiedzi na zapytania. 

25.  Interpelacje. 

26. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Sesji (6:58) zaproponował uzupełnienie porządku obrad poprzez wprowadzenie: 

1. W punkcie 20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy 

finansowej z przeznaczeniem dla Komendy Powiatowej PSP w Puławach na pokrycie części 

wydatków na realizację inwestycji pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej umożliwiającej 

uzyskanie pozwolenia na budowę Komendy Powiatowej PSP w Puławach”. Wówczas numeracja 

kolejnych punktów wzrośnie o jeden. 

2. W punkcie 24 Rozwój regionu poprzez inwestycje grupy Nałęczów Zdrój 2020 – 2025. W tym 

punkcie przedstawiciele firmy Cisowianka zaprezentują nam plany inwestycyjne. Numeracja 

kolejnych punktów wzrośnie o jeden. 

Zapytał radnych, czy wnoszą jakieś zmiany, bądź uwagi do przedstawionego porządku obrad.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag wobec czego Przewodniczącego Sesji (8:58) poddał pod głosowanie 

powyższy porządek obrad z proponowanymi zmianami, który został przyjęty jednogłośnie przy 

15 głosach „za”, (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 3. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. (9:46) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (9:51)przedstawił informację o swojej działalności 

w okresie od 23 września do 24 listopada 2020 r. 
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Inwestycje: 

1. Zakończono prace związane z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Sadurkach. Trwa odbiór 

techniczny zadania i wskazywania usterek, które wykonawca powinien usunąć.  

2. Zakończono prace związane z termomodernizacją Szkoły Podstawowej. Wykonawcą jest firma 

Media-Bud Marcin Chocyk z Lublina. Trwa odbiór techniczny zadania i wskazywania usterek, 

które wykonawca powinien usunąć. 

3. Zakończono prace związane z budową drogi w Charzu A - łącznika pomiędzy ul. Spacerową i ul. 

Piaskową z dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych. Wartość prac to kwota 

490 913,61 zł. brutto.  

4. Trwają prace związane z zagospodarowaniem terenu przy Dworcu Kolejowym w Nałęczowie. 

Wykonawcą robót jest firma ART.-BRUK Monika Chołody z Miłocina. Wartość robót 

1 324 385,28 zł. brutto.  

5. Trwają prace przy budowie ciągu pieszo-rowerowego w Sadurkach przy drodze wojewódzkiej nr 

830. Wykonawcą robót jest Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów z Mińska Mazowieckiego. 

Wartość robót 1 581 314,69.  

6. Trwają roboty związane z budową dróg KDD-4, KDD-5 i KDD-2 w Bochotnicy. Wykonawcą 

robót jest STRABAG Sp. z o. o. Wartość robót wynosi 6 064 268,80 zł. Brutto. Termin 

wykonania 20.12.2020 r.  

7. Trwają prace związane z przebudową parkingu przy Kościele parafialnym w Nałęczowie. Wartość 

robót wynosi 451 909,47 zł. Brutto. Wykonawcą robót jest firma ART.-BRUK Monika Chołody 

z Miłocina.  

8. Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej urządzeń do odwodnienia drogi 

wojewódzkiej nr 830 w Bochotnicy Kolonia. Wykonawcą dokumentacji będzie firma Geo-Projekt 

Invest Sp. z o. o. z Kraśnika. Cena usługi 30 750, 00 zł brutto.  

9. Ogłoszono i rozstrzygnięto przetargi na wykonanie dokumentacji projektowej na: przebudowę 

drogi wewnętrznej w Chruszczowie-Kolonii, przebudowę nawierzchni drogi gminnej 

w Piotrowicach, budowę chodnika przy ul. Kombatantów w Nałęczowie i budowę ciągu pieszego 

w miejscowości Drzewce-Kolonia. Wykonawcami projektów będą: Zakład Techniki Robót 

budowlanych z Łukowa – droga w Piotrowicach, MMK Koncept Małgorzata Mozgawa Kicia 

z Lublina – ciąg pieszy w Drzewcach-Kolonii, chodnik przy ul. Kombatantów oraz droga 

w Chruszczowie-Kolonii. 

10. Ogłoszono przetargi na system roweru miejskiego IV generacji w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych i na zakup energii elektrycznej do gminy i jej jednostek 

organizacyjnych w systemie taryfy dynamicznej.  

11. Zakończono prace związane z przebudową placu miejskiego w ramach projektu Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Lubelskiego Obszaru Funkcjonalnego. Ostatnim etapem była dostawa 

małej architektury – ławek i wiat przystankowych, które zostały na tym placu zamontowane.  

12. Wykonano przebudowę łącznika pomiędzy ul. Prusa i ul. Polną oraz przebudowywany jest 

odcinek ul. Prusa wykonany z kostki brukowej. 

13. Trwa budowa odcinka kanalizacji sanitarnej na odcinku ul. Łąkowej w kierunku Cynkowa. 

Wykonawcą zadania jest Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Nałęczowie, a finansowane 

dzięki dotacji z firmy Nestle Waters.  

Inne działania. 
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1. Brał udział w spotkaniu w powiecie Opolskim na zaproszenie Starosty i został podpisany list 

intencyjny dotyczący współpracy i złożenia fiszek do Strategii Województwa Lubelskiego 

w ramach nowej perspektywy finansowej. Spotkanie dotyczyło stworzenia pewnego partnerstwa 

związanego z możliwością pozyskania środków na rewitalizację kolejki wąskotorowej na odcinku 

Opole Lubelskie – Nałęczów. 

2. Brał udział w kolejnych posiedzeniach Rady Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Lubelskiego Obszaru Funkcjonalnego, której głównym tematem była kwestia wydłużenia terminu 

realizacji przedsięwzięć o 90 dni. Również składaliśmy sprawozdania z realizacji poszczególnych 

inwestycji w zakresie postępu finansowego i rzeczowego na poziomie Gminy Nałęczów. 

3. Brał udział we wręczaniu medali z okazji 50–lecia pożycia małżeńskiego dla par z terenu Gminy 

Nałęczów. 

4. Odbyło się Walne Zgromadzenie Lokalnej Organizacji Turystycznej Krainy Lessowych 

Wąwozów. Przedstawiono plany i pomysły na działalność w roku przyszłym. Siedziba 

Organizacji Turystycznej została zmieniona na ul. 1-go Maja w pasażu sąsiadującym z Bankiem 

Spółdzielczym w Nałęczowie. 

5. Odbyły się posiedzenia Komisji Konkursowej powołanej w celu wyłonienia dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Do konkursu przystąpiły 3 osoby, 

w wyniku pierwszego etapu weryfikacji do drugiego etapu przeszły 2 osoby. Ostatecznie 

w wyniku pracy Komisji Konkursowej, na stanowisko dyrektora SP ZOZ w Nałęczowie wybrano 

obecnie pełniącego obowiązki dyrektora tej placówki Pana Mariusza Kowalik. Z dniem 1 grudnia 

zostanie z nim zawarta umowa. 

6. Brał udział w Zgromadzeniu Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych, którego głównym tematem 

było tworzenie Programu Wsparcia Polskich Uzdrowisk, który został zainicjowany podczas 

wizyty Pani Premier Jadwigi Emilewicz w Nałęczowie. Wójtowie i Burmistrzowie Gmin 

Uzdrowiskowych omawiali zakres tematyczny ewentualnych przedsięwzięć, które w ramach tego 

programu mogłyby być realizowane. W konsekwencji Gmina Nałęczów została zaproszona do 

bezpośrednich uzgodnień z Ministerstwem Rozwoju w sprawie zakresu programu. We wstępnym 

szacunku przewidziano w ramach fiszek, które zostały złożone przez poszczególne samorządy 

kwotę około 1,5 mld zł na wszystkie uzdrowiska. Projekt został przekazany do Komisji 

Europejskiej i uzyskał wstępna aprobatę. Odbyło się też spotkanie w formie wideo konsultacji 

z Panem Ministrem Andrzejem Gut-Mostowy na której jeszcze były przekazywane pewne 

sugestie dotyczące sposobu realizacji tego programu o ile zostanie on finalnie zatwierdzony. 

Gdyby tak się stało moglibyśmy liczyć na wymierną pomoc i wsparcie w zakresie realizowanych 

inwestycji związanych z szeroko rozumiana infrastrukturą uzdrowiskową na terenie Gminy 

Nałęczów. 

7. Brał udział w kolejnych zgromadzeniach wspólników Celowego Związku PROEKOB 

w Bełżycach, czyli Zakładu Zagospodarowania Odpadów. Dobra informacja, że udało nam się 

finalnie pozbyć całości zalegających odpadów na terenie tego zakładu. W związku z tym 

uniknęliśmy zagrożenia pożarowego, które miało miejsce w poprzednim roku, kiedy wystąpiły 

pożary zgromadzonych odpadów na terenie zakładu. Dzięki temu zbliżamy się do spełnienia 

warunków, które zostały nałożone na zakład między innymi przez Urząd Marszałkowski i inne 

instytucje nadzorujące i zbliżamy się do momentu gdzie realne będzie zatwierdzenie 

zintegrowanego pozwolenia na funkcjonowanie dalej tego zakładu. 

8. Brał udział w spotkaniach roboczych Lokalnej Grupy Działania „Zielony Pierścień”. Spotkania 

przede wszystkim były związane z planowanymi naborami różne zadania, które niebawem zostaną 

ogłoszone. Gmina Nałęczów poprzez współpracę z Towarzystwem Przyjaciół Nałęczowa planuje 

złożyć dwa wnioski na kino plenerowe i oznakowanie szlaków turystycznych na terenie miasta 
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i gminy. Chcemy się odpowiednio przygotować stąd była potrzeba udziału w spotkaniu, na którym 

wstępnie zakreślono spodziewane kryteria naboru wniosków. 

9. Odbyło się posiedzenie Gminnej Komisji Urbanistycznej związane ze zmianami w Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego. 

10. Brał udział w skromnych, ze względu na sytuację pandemiczną, obchodach 11 listopada. 

11. Odbył spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich dotyczące infrastruktury dróg wojewódzkich 

na terenie Gminy Nałęczów. Droga wojewódzka 860 w zakresie dokumentacji projektowej na 

budowę chodnika będzie w zakresie dokumentacji Zarządu Dróg Wojewódzkich na przebudowę 

tej drogi i nie będziemy musieli współfinansować. 

Zarząd Dróg Wojewódzkich i Urząd Marszałkowski planuje w projekcie budżetu na przyszły rok 

wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi wojewódzkiej 830 od Lublina do 

skrzyżowania z drogą 827 w kierunku Wojciechowa tj. do odcinka, od którego będzie 

rozpoczynać się obwodnica Nałęczowa. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. (28:31) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (28:36) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował zmiany w wieloletniej prognozie finansowej zawarte w projekcie 

uchwały.  

Przewodniczącego Sesji (42:03) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionych zmian wpf i zachęcił do korzystania z modułu dyskusji. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (42:28) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(42:34) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” 

(głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (42:58) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/181/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XXVIII/181/20 (44:22) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. (44:53) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (45:01)Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok.  

Przewodniczącego Sesji (1:11:17) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionych zmian budżetu na 2020 rok.. 

Radny Jerzy M. Sołdek – (1:11:52) dochody z dzierżawy za tereny łowieckie to niewielka kwota 

w wysokości 1.162 zł. W związku z tym zapytał ile obwodów i ile kół łowieckich jest na terenie 

naszej Gminy. 
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Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (1:12:25) poinformował, że w tej 

chwili nie odpowie na to pytanie. Jest to pozycja z niewielką kwotą, wpłacana jednorazowo, na którą 

pracuje się bardzo krótko. W najbliższym czasie udzieli szczegółowej informacji na zadane pytanie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:12:40) poinformował o ile dobrze pamięta na 

terenie Gminy Nałęczów mamy cztery koła łowieckie, które funkcjonują na terenie Gminy Nałęczów. 

Zostanie przygotowana radnemu szczegółowa odpowiedź. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:13:18) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:13:28) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu na 2020 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” (głosowało 

7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:13:43) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/182/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Uchwała Nr XXVIII/182/20 (1:15:13) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę części nieruchomości 

oznaczonej, jako działki nr 320, 322 położonych przy ul. Chopina w Nałęczowie na okres 

powyżej trzech lat. (1:16:11) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:16:31) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że sprawa dotyczy obecnego parkingu przy ul. Chopina. Umowa z obecnym 

dzierżawcą dobiega końca w związku z tym należy uruchomić procedurę przetargową na wyłonienie 

nowego podmiotu na dzierżawę i prowadzenie tego parkingu. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:17:34) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:17:55) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie udzielenia 

zgody na dzierżawę części nieruchomości oznaczonej, jako działki nr 320, 322 położonych przy 

ul. Chopina w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 

6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:18:15) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/183/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę części 

nieruchomości oznaczonej, jako działki nr 320, 322 położonych przy ul. Chopina w Nałęczowie 

na okres powyżej trzech lat. 

Uchwała Nr XXVIII/183/20 (1:19:14) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Nałęczów na 2021 rok. (1:19:41) 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:19:56) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały do punktów od 7 do 10 włącznie. Generalnie ze względu na obecną sytuację pandemii, która 

negatywnie się odznaczyła na przychodach w budżecie Gminy Nałęczów, ale również negatywnie się 

odbiła na przychodach naszych mieszkańców. Dlatego podjęliśmy decyzję, i przyjęliśmy założenie, że 

nie będziemy zwiększać obciążeń mieszkańców na rzecz samorządu. Czyli chcemy utrzymać obecne 

stawki podatku od nieruchomości w przypadku osób fizycznych oraz podatków związanych 

z działalnością rolniczą. Przewidujemy utrzymanie maksymalnych stawek w przypadku podatku od 

nieruchomości z tytułu prowadzanie działalności gospodarczej związanej z produkcją wód 

mineralnych. Wiosną tego roku z inicjatywy Urzędu i po konsultacjach z Państwem podjęta zastała 

uchwała umożliwiająca Burmistrzowi nie pobieranie podatku od nieruchomości w przypadku 

działalności gospodarczej dotkniętej sytuacją pandemiczną. W przyszłym roku na indywidualne 

wnioski przedsiębiorców będziemy na bieżąco reagować. Nie wiemy jak sytuacja związana 

z pewnymi ograniczeniami działalności gospodarczej będzie się rozwijać. W tej chwili jak Państwo 

wiecie zostały zamknięte sanatoria, obiekty gastronomiczne, Nie wiemy również jak w przyszłym 

roku ta sytuacja będzie wyglądać. Generalnie idea wsparcia mieszkańców i lokalnych 

przedsiębiorców ze strony samorządu jest taka, że obciążeń podatkowych nie będziemy zwiększać 

w stosunku do roku 2020. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:22:58) Pan Tomasz Kowalski – Kierownik Referatu 

Podatków i Opłat Lokalnych dokonał syntetycznego wprowadzenia do projektu uchwały i omówił 

proponowane stawki podatku od nieruchomości na terenie gminy Nałęczów na 2021 rok. 

Przewodniczącego Sesji (1:33:43) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu uchwały. 

Radny Jerzy M. Sołdek (1:34:25) Jak zaliczyć parking przy ul. Chopina, który w części położony 

jest na historycznym moście, który został zlikwidowany. Czy w tym przypadku stawki będą 

podwójne, jako most i jako parking. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:34:59) zgodnie z treścią uchwały i załącznikiem 

tam są działki z dwoma numerami.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:35:20) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:35:30) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Nałęczów na 

2021 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:35:44) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/184/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Nałęczów na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXVIII/184/20 (1:36:44) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Nałęczów. (1:37:12) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:37:38) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że jak co roku w drodze uchwały czynimy wyjątki związane ze zwolnieniami 

w podatku od nieruchomości. Tradycyjnie są wyłączone budynki lub ich części oraz grunty zajęte 
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wyłącznie na potrzeby ochrony przeciwpożarowej; grunty wchodzące w skład wspólnot gruntowych; 

oraz grunty oznaczone w ewidencji gruntów „dr” – droga za wyjątkiem wykorzystywanych do 

działalności gospodarczej. 

Przewodniczącego Sesji (1:40:21) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:40:32) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:40:35) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Nałęczów - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:40:49) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/185/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od 

nieruchomości na terenie gminy Nałęczów. 

Uchwała Nr XXVIII/185/20 (1:42:09) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Nałęczów na 2021 rok. (1:42:26) 

Pan Tomasz Kowalski – Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych (1:42:46) dokonał 

wprowadzenia do projektu uchwały i uzasadnił proponowaną stawkę podatku rolnego. 

Przewodniczący Sesji (1:47:42) zgłosił rozbieżności polegające na tym, że w uzasadnieniu do 

uchwały, którą otrzymaliśmy podane są planowane wpływy z podatku rolnego od osób fizycznych 

w wysokości 935.000,00 zł, a Pan powiedział w kwocie 835.000,00 zł. 

Pan Tomasz Kowalski – Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych (1:48:34) po 

sprawdzeniu poinformował, że w jego osobistych notatkach wkradł się błąd pisarski za co przeprasza. 

Po krótkiej dyskusji i wyjaśnieniach, (1:49: 43) w której uczestniczyli: Przewodniczący Sesji; Pan 

Tomasz Kowalski Przewodniczący Sesji zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (1:51:30) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:51:35) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy 

Nałęczów na 2021 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 

6 członków komisji). 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:51:50) Radny Jerzy Pyśniak – Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi przedstawił opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Nałęczów na 2021 

rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 
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Przewodniczący Sesji (1:52:16) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/186/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Nałęczów na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXVIII/186/20 (1:53:33) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego na terenie 

gminy Nałęczów. (1:53:53) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:54:10) Pan Tomasz Kowalski – Kierownik Referatu 

Podatków i Opłat Lokalnych dokonał wprowadzenia do projektu przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Sesji (1:59:18) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu 

uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (1:59:18) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:59:34) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego na terenie gminy Nałęczów - opiniuje pozytywnie 

jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:59:44) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/187/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego 

na terenie gminy Nałęczów. 

Uchwała Nr XXVIII/187/20 (2:01:08) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad.11. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Samorządu Województwa Lubelskiego zadania 

publicznego w zakresie bieżącego utrzymania dróg wojewódzkich Nr 826 i Nr 830 na 

terenie miasta Nałęczów. (2:01:41) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:02:05) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że jak co roku planujemy utrzymanie w okresie wiosenno letnim dróg 

wojewódzkich w obrębie miasta tj. ulic Lipowej, 1-go Maja, Kolejowej i Armatniej Góry. Aby Gmina 

mogła przejąć te zadania od Samorządu Województwa Lubelskiego potrzebna jest zgoda Rady na 

zawarcie porozumienia w tej sprawie, które również określi warunki finansowe. 

Przewodniczący Sesji (2:03:06) zapytał, czy przejęcie tych zadań dotyczy tylko centrum miasta, czy 

również dróg wojewódzkich na terenie Gminy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:03:30) odpowiedział, że dotyczy to tylko 

wymienionych ulic w obrębie miasta. 

Przewodniczący Sesji (2:03:50) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu 

uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:04:15) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 
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Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(2:04:26) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie przyjęcia od 

Samorządu Województwa Lubelskiego zadania publicznego w zakresie bieżącego utrzymania 

dróg wojewódzkich Nr 826 i Nr 830 na terenie miasta Nałęczów - opiniuje pozytywnie 

jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:04:38) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/188/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia od Samorządu Województwa 

Lubelskiego zadania publicznego w zakresie bieżącego utrzymania dróg wojewódzkich Nr 826 

i Nr 830 na terenie miasta Nałęczów. 

Uchwała Nr XXVIII/188/20 (2:05:44) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 12. 

Pojęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Uzdrowiska Nałęczów. (2:06:10) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:06:22) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że dzisiejsza uchwała związana ze zmiana Statutu Uzdrowiska jest 

spowodowana wnioskiem złożonym przez Zakład Leczniczy „Uzdrowisko Nałęczów” S.A.  

Wspólnie podejmujemy próbę rozszerzenia profilu leczniczego w Nałęczowie o hematologię tj. 

choroby układu krwionośnego i krwi. Lekarz Naczelny wydał pozytywną rekomendację i wskazuje, 

że charakter wód żelazistych występujących na terenie Nałęczowa powala na to, aby takie schorzenia 

były leczone w naszym uzdrowisku. Podjecie uchwały zmieniającej statut w tym kierunku pozwoli 

nam na przeprowadzenie dalszej procedury rozszerzenia profilu leczniczego w Nałęczowie. 

Przewodniczący Sesji (2:07:57) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:08:01) poprosił przewodniczącego 

komisji uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (2:08:04) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Uzdrowiska Nałęczów - opiniuje pozytywnie jednogłośnie 

przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:08:28) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/189/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zmiany statutu Uzdrowiska Nałęczów.  

Uchwała Nr XXVIII/189/20 (2:10:15) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Przewodniczący Sesji (2:14:42) ogłosił 10 minutowa przerwę w obradach do godziny 16:30. 

- Przerwa w obradach -  

 

Przewodniczący Sesji (2:29:30) wznowił obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie 

o godz.16:36. 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/180/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 23 września 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/164/20 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały 
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Nr XLIII/347/18 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 4 października 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nałęczów. (2:29:44 

Przewodniczący Sesji (2:30:38) w proponowanej uchwale jest wyznaczony nowy teren do zmiany 

w Studium. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:30:46) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że jest to naturalna konsekwencja z ostatniego posiedzenia wszystkich Komisji 

Rady dotyczących pewnych zmian w Studium, a w kolejnym etapie w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Załącznik nr 1 prezentuje obszar objęty zmianami. Obszar na 

którym między innymi znajduje się obecny szpital MSW oraz obszar na południe od ul. Kombatantów 

teren, który był przeznaczony na park. Na wniosek kilku mieszkańców i w wyniku naszej refleksji po 

dyskusjach dotyczących tego obszaru przyjęliśmy nowe podejście dotyczące nowego parku 

miejskiego i obiektu Szpitala MSW. Dyrektor Agencji Mienia Wojskowego złożył wniosek 

o dopuszczenie funkcji mieszkaniowej taką proponujemy, jako bardziej atrakcyjną dla potencjalnych 

przyszłych inwestorów. Obszar parku miejskiego proponujemy pomniejszyć w części północnej na 

rzecz dopuszczenia drugiej linii zabudowy na południe od ul. Kombatantów, który na mapie jest 

oznaczony czerwoną przerywaną kreską. 

Przewodniczący Sesji (2:35:38) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały 

lub coś wymaga wyjaśnienia. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:36:13) poprosił przewodniczącego 

komisji uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (2:36:19) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/180/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 

23 września 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/164/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/347/18 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 4 października 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nałęczów- opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:36:30) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/190/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/180/20 Rady 

Miejskiej w Nałęczowie z dnia 23 września 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/164/20 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLIII/347/18 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 4 października 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nałęczów.  

Uchwała Nr XXVIII/190/20 (2:38:40) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie. (2:39: 29) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (2:39:59) Pan Marcin Olszak – Sekretarz Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie dokonał wprowadzenia w zagadnienie uchwały informując, że zmiana generalnie 

dotyczy zmiany zakresu zadań Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie. Intencją jest 

przekazanie całej procedury przydzielania dodatków mieszkaniowych zgodnie z ustawą z 21 czerwca 

2001 o dodatkach mieszkaniowych do MOPS w Nałęczowie. Głównym argumentem skłaniającym 



Z:\Nowe_od_listopada_2018\Protokoły\2020\XXVIII_Sesja_24_11_2020\XXVIII_Protokół_2020_1km1.doc_TZ 

Strona 12 z 22 

 

nas do takiego działania jest sprawniejsza realizacja tych zadań oraz pełniejsza weryfikacja danych 

zawartych we wnioskach dotyczących czy dodatku mieszkaniowego, czy też bezpośrednio z niego 

wynikającego dodatku energetycznego.  

Przewodniczący Sesji (2:41:20) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:41:28) poprosił przewodniczącego 

komisji oświaty o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Andrzej Depta – Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu (2:41:40) 

przedstawił opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na 

posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach 

„za” (głosowało 8 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:42:00) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/191/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nałęczowie.  

Uchwała Nr XXVIII/191/20 (2:43:35) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nałęczowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. (2:44:03) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (2:44:26) Pan Marcin Olszak – Sekretarz Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie dokonał wprowadzenia w zagadnienie uchwały informując, że jest to konsekwencja 

wcześniejszej uchwały i musimy upoważnić Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. Kompetencje 

do wydania takiego upoważnienia w formie uchwały ma Rada Miejska. 

Przewodniczący Sesji (2:45:02) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:45:06) poprosił przewodniczącego 

komisji oświaty o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Andrzej Depta – Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu (2:45:13) 

przedstawił opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na 

posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach „za” 

(głosowało 8 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:45:39) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/192/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej.  

Uchwała Nr XXVIII/192/20 (2:46:49) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 

Ad. 16. 
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Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. (2:48:52) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (2:48:58) poinformował, że ten projekt uchwały analogicznie 

dotyczy poprzedniej uchwały i dodatkowo, oprócz kompetencji, określa wzór wniosku o wypłatę 

dodatku energetycznego. Zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:49:21) poprosił przewodniczącego 

komisji oświaty o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Andrzej Depta – Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu (2:49:27) 

przedstawił opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na 

posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o wypłatę dodatku energetycznego - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach „za” 

(głosowało 8 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (2:49:47) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/193/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego.  

Uchwała Nr XXVIII/193/20 (2:50:31) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Nałęczów 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2021 rok. (2:50:58) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:51:27) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że współpraca ze stowarzyszeniami i innymi organizacjami pożytku 

publicznego, co roku w funkcjonowaniu naszego samorządu stanowi istotne wsparcie w zakresie 

różnych zadań związanych ze sportem, kulturą, promocją i turystyką. Na rok 2021 również został 

przewidziany taki program, który zwyczajowo jest konsultowany z przedstawicielami organizacji 

pozarządowych i tak było w tym przypadku. Rozwiązania, które w ramach programu zostały 

zastosowane są pewną kopią działań z roku bieżącego. W związku z tym, że rok 2020 był, a 2021 

może być dla nas rokiem trudnym ze względu na Covid-19 i w konsekwencji ze zmniejszonymi 

przychodami do budżetu gminy wykazujemy daleko idącą ostrożność, jeśli chodzi o jakieś nowe 

inicjatywy związane z tym obszarem działalności. Dlatego utrzymaliśmy przybliżone kwoty 

możliwego wsparcia w zakresie sportu, kultury, turystyki i ewentualne małe granty wzorem lat 

poprzednich. 

Przewodniczący Sesji (2:53:10) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:53:34) uważa, że Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 

powinna zapraszać przedstawicieli klubów sportowych, żeby poinformowali Komisję, co przez rok 

zrobili i na co wydawali pieniądze. Swego czasu Klub sportowy „Cisy” obiecywał rozwój i miały 

powstawać dodatkowe sekcje, a nic w tej sprawie nie wiadomo. Dobrze byłoby wiedzieć czy 

pieniądze przekazane przez Urząd Miejski dla klubów sportowych zostały dobrze wydatkowane 

i zaproponował by w formie sprawozdania przedstawić to na Sesji Rady, aby mieszkańcy gminy 

wiedzieli, czy taka działalność klubów sportowych ich zadowala. Mam nadzieję, że szybko dojdzie do 

spotkania, które proponował Radny Jacek Wilk w sprawie Klubu Sportowego „Cisy” Nałęczów. 

Radny Andrzej Depta (2:55:54) ad vocem wypowiedzi Radnego Wojciecha Pawłocika 

poinformował, że Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu ma w swoim planie rocznym 

spotkania między innymi i z klubami sportowymi i co roku te spotkania się odbywają i pan radny 
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bywał na tych spotkaniach. Kluby sportowe przedstawiały swoją działalność i sytuację w danym roku. 

W tym roku również planujemy takie spotkanie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:56:36) w ramach uzupełnienia wyjaśnił, że 

dotacje, które otrzymują organizacje pożytku publicznego w tym kluby sportowe do końca stycznia 

następnego roku muszą przedstawić rozliczenie z wydatkowania tych środków. Do końca maja 

każdego roku przedstawiam Państwu Radnym zbiorcze sprawozdanie z realizacji tego programu 

współpracy. Mając takie sprawozdanie wówczas jest dobry moment do wspólnego spotkania 

i przedyskutowania czy organizacje miały jakieś problemy z realizacją zadań, czy środki są 

wystarczające, jeśli nie to jakie są większe potrzeby. Może wskazane byłyby inne działania, które 

powinny być uwzględnione. Koniec roku tez jest dobrym czasem, ponieważ jest to moment, kiedy 

ustalamy możliwy podział środków na rok przyszły. 

Przewodniczący Sesji (2:58:18) potwierdził, że zbiorcze sprawozdanie z realizacji programu pożytku 

publicznego, co roku jest przedkładane pod obrady Rady. Ale jeśli Państwo uznają, że okres pół roku 

jest zbyt długim, bo dzieje się coś nie tak, to jak najbardziej Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury 

i Sportu może ten temat przeanalizować, ponieważ ma to w swoim zakresie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (2:59:18) poprosił przewodniczącego 

komisji oświaty o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Andrzej Depta – Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu (2:59:29) 

przedstawił opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na 

posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Nałęczów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2021 rok - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach „za” (głosowało 8 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:00:01) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/194/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Nałęczów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2021 rok.  

Uchwała Nr XXVIII/194/20 (3:01:16) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Miejska Nałęczów oraz stawki opłaty za korzystanie przez 

operatora lub przewoźnika z tych przystanków. (3:02:03) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:02:30) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że ta uchwała ma ścisły związek z kolejną uchwałą w sprawie organizowania 

gminnych przewozów pasażerskich. Planując uruchomienie gminnej komunikacji w związku z busem 

elektrycznym, który zostanie zakupiony w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

przyjęliśmy założenie, żeby oprócz pierwotnego zamysłu polegającego na skomunikowaniu centrum 

Nałęczowa z Dworcem PKP dołożyć możliwy i realny na dzień dzisiejszy obszar wykluczony 

z komunikacji tj. część Piotrowic i Bronic. Wskazując i porządkując przystanki, porządkujemy 

również nazewnictwo przystanków. W Nałęczowie oprócz przystanku przy ul. Poniatowskiego 

w wykazie przystanków znalazła się wiata przystankowa na zrewitalizowanym placu po byłym 

Dworcu PKS. 

Przewodniczący Sesji (3:04:04) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (3:04:11) poprosił przewodniczącego 

komisji Uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (3:04:16) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowej na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest 

Gmina Miejska Nałęczów oraz stawki opłaty za korzystanie przez operatora lub przewoźnika 

z tych przystanków - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 

5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:04:43) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/195/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Miejska Nałęczów oraz stawki opłaty za korzystanie przez operatora 

lub przewoźnika z tych przystanków.  

Uchwała Nr XXVIII/195/20 (3:06:18) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie organizowania gminnych przewozów pasażerskich. (3:06:42) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:06:59) dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały informując, że został przygotowany ramowy projekt uchwały, który zakłada przebieg 

komunikacji z wykorzystaniem busa elektrycznego zakupionego w ramach ZIT. Podjecie tej uchwały 

pozwoli na wszczęcie procedury w celu uruchomienia gminnej komunikacji. Następnie wskazał 

przebieg linii komunikacyjnej od centrum Nałęczowa poprzez Strzelce, Piotrowice, Bronice do 

Bronic-Kolonii oznaczonej w załączniku do przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Sesji (3:10:34) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Radny Jerzy Pyśniak (3:10:47) czy autobus elektryczny można wykorzystać do przewozu uczniów 

do szkoły. Zaproponował skomunikowanie jeszcze Czesławic i Paulinowa, głównie pod kątem 

dowożenia dzieci do szkoły. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:11:27) odpowiedział, że dzieci z terenu naszej 

Gminy maja zapewniony dowóz do szkół łącznie z Czesławicami. Uruchomienie busa elektrycznego 

będzie dla nas próbą pod względem kosztów i funkcjonalności całego systemu. Jeśli będziemy 

widzieli, że to przedsięwzięcie w miarę sensownie finansowo będzie się spinać, to w następnym etapie 

powinniśmy rozważyć likwidację dowozu dzieci do szkół przenosząc je do komunikacji gminnej na 

ustalonych liniach.  

Radny Jerzy Pyśniak (3:13:33) zaproponował, by poinformować mieszkańców ze wcześniejszym 

wyprzedzeniem o uruchomieniu gminnej komunikacji. Czy będą przewidziane jakieś plakaty 

informacyjne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:14:03) odpowiedział, że na pewno taka 

informacja będzie szeroko rozpowszechniona w momencie jak będziemy mieli dostarczony autobus 

i w sensie formalnym będziemy mieli wszystkie zgody na uruchomienie tej komunikacji. Sam autobus 

będzie odpowiednio oznakowany, na przystankach znajdą się rozkłady jazdy. Mieszkańców o tym 

będziemy informować poprzez radnych, sołtysów i dość skuteczna drogą SMS. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (3:15:20) poprosił przewodniczącego 

komisji Uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 
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Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (3:15:24) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowej na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie organizowania gminnych przewozów pasażerskich - opiniuje pozytywnie 

jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:15:35) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/196/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie organizowania gminnych przewozów 

pasażerskich.  

Uchwała Nr XXVIII/196/20 (3:17:06) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy finansowej 

z przeznaczeniem dla Komendy Powiatowej PSP w Puławach na pokrycie części 

wydatków na realizację inwestycji pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej 

umożliwiającej uzyskanie pozwolenia na budowę Komendy Powiatowej PSP 

w Puławach”. (3:18:03) 

Przewodniczący Sesji (3:18:34) poinformował, że jest to pomoc solidarna wszystkich gmin powiatu 

puławskiego w jednakowej wysokości, co pozwoli uruchomić procedurę opracowania dokumentacji 

oraz zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały. 

Radny Wojciech Pawłocik (3:19:24) ile kosztuje projekt takiego budynku. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:20:32) odpowiedział, że nie znamy dokładnego 

kosztu opracowanie dokumentacji projektowej tego budynku. To będzie kwestia przetargu, jednak 

z informacji, którą na spotkaniu przekazywał Komendant Powiatowej Straży Pożarnej w Puławach to 

może być koszt między 150 a 200 tysięcy. Jeśli po przetargu kwota okaże się niższa to każda z gmin 

proporcjonalnie otrzyma zwrot, takie były wstępne założenia. 

Radny Roman Lech Kamola (3:21:45) dodał, że Komendant Powiatowy PSP z góry informuje, że 

nadwyżka zostanie zwrócona. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (3:22:40) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(3:22:52) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. projekt uchwały w spawie udzielenia 

Powiatowi Puławskiemu pomocy finansowej z przeznaczeniem dla Komendy Powiatowej PSP 

w Puławach na pokrycie części wydatków na realizację inwestycji pn. „Opracowanie 

dokumentacji projektowej umożliwiającej uzyskanie pozwolenia na budowę Komendy 

Powiatowej PSP w Puławach” - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” 

(głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:23:04) odczytał projekt uchwały Nr XXVIII/197/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy 

finansowej z przeznaczeniem dla Komendy Powiatowej PSP w Puławach na pokrycie części 

wydatków na realizację inwestycji pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej umożliwiającej 

uzyskanie pozwolenia na budowę Komendy Powiatowej PSP w Puławach”. 

Uchwała Nr XXVIII/197/20 (3:24:29) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 21. 
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Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Nałęczów za rok szkolny 

2019/2020. (3:25:03) 

Przewodniczący Sesji (3:25:20) dostali Państwo Radni materiały podsumowujące rok szkolny 

2019/2020. W poprzednich latach w Sesji Rady uczestniczyli dyrektorzy szkól i odpowiadali na 

zadawane pytania. Obecnie korzystamy z materiałów pisanych. Zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś 

pytania do przedmiotowej informacji i otworzył dyskusję. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Sesji (3:26:07); Radny Wojciech Pawłocik (3:26:52); 

Przewodniczący Sesji (3:28:39); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:29:40); Radny 

Jacek Pyśniak (3:35:17); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:36:12); Jacek Pyśniak 

(3:39:15); Radny Grzegorz Pszczoła (3:39:40); Pan Marcin Olszak – Sekretarz Urzędu (3:42:04); 

Przewodniczący Sesji (3:42:45); Radny Wojciech Pawłocik (3:43:09); Przewodniczący Sesji 

(3:44:56); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:46:16); Przewodniczący Sesji (3:47:43); 

Radny Jerzy Pyśniak (3:48:37); Radny Wojciech Pawłocik (3:49:20); Radny Jerzy M. Sołdek 

(3:49:44); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:50:10); Radna Marta Głos (3:50:53); 

Radny Adam Kozak (3:54:45); Przewodniczący Sesji (3:56:48). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 22. 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2019 złożonych do Burmistrza 

Nałęczowa. (3:57:27). 

Przewodniczący Sesji (3:57:46) Państwo Radni te dokumenty dostali. Jest to ustawowy obowiązek 

składania co roku przed Radą Miejską informacji z analizy oświadczeń majątkowych za rok 

poprzedni. Następnie przedstawił przykłady nieprawidłowości wykazane przez urząd skarbowy. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 23. 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych za rok 2019 złożonych do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz złożonych do Wojewody Lubelskiego. (3:59:29). 

Przewodniczący Sesji (3:59:51) Państwo Radni te dokumenty dostali. Podobnie jak w poprzednim 

punkcie jest to ustawowy obowiązek składania co roku przed Radą Miejską informacji z analizy 

oświadczeń majątkowych radnych za rok poprzedni złożonych do Przewodniczącego Rady Miejskiej 

oraz złożonych do Wojewody Lubelskiego. Następnie przedstawił przykłady nieprawidłowości 

wykazane przez urząd skarbowy i Wojewodę Lubelskiego. 

Radny Grzegorz Szkoła (4:01:51) poinformował, że zdecydowanie nie zgadza się z oceną swojego 

oświadczenia, w której wykazano, że jakobym nie wykazał dochodów z innych źródeł, ponieważ ja 

nie mam innych źródeł poza tymi, które wskazałem w oświadczeniu. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 24. 

Rozwój regionu poprzez inwestycje grupy Nałęczów Zdrój 2020 – 2025. (4:03:49). 

Przewodniczący Sesji (4:04:20) poinformował, że razem z nami są przedstawiciele firmy Nałęczów 

Zdrój i jest przygotowana prezentacja na temat: Rozwój regionu poprzez inwestycje grupy 

Nałęczów Zdrój 2020 – 2025, która za chwilę zostanie udostępniona i zaprezentowana Państwu 

Radnym na Sesji. Prezentacja będzie udostępniona również w Internecie dla wszystkich nas 

oglądających lub chcących oglądać w przyszłości. Powitał przedstawicieli firmy Nałęczów Zdrój 

i zaprosił do oglądania prezentacji. (4:22:58) 

Przewodniczący Sesji (4:56:47) podziękował za prezentację i poinformował, że przechodzi do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 25. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. (4:57:04) 

Przewodniczący Sesji (4:57:08) pokazując bardzo nowoczesne zautomatyzowane zakłady ludzie 

obawiają się o zatrudnienie. Czy to zatrudnienie przed uruchomieniem zakładu nr 2 i zakładu Eko Pet 

spadnie w Państwa firmie, czy zostanie utrzymane. Pani Sylwia podczas prezentacji poinformowała, 

że nie zamierzacie zmniejszyć zatrudnienia, ale czy moglibyście Państwo to wyjaśnić, czy to będzie 

przesunięcie do nowych zakładów, czy będą nowe miejsca pracy. 

Pani Sylwia Mikiel – Przedstawicielka Firmy Nałęczów Zdrój (4:57:50) odpowiedziała, że to 

będzie jeno i drugie. Nowe miejsca pracy zostały przez nas określone i wynikają wprost 

z dofinansowania, które otrzymaliśmy ze Starachowickiej Strefy. Potwierdziła, że nie planują 

zwolnień. Planują utrzymanie obecnego zatrudniania, a w perspektywie kolejnych inwestycji 

potrzebne będą dodatkowe ręce do pracy. 

Pan Kazimierz Piotrowski Przedstawiciel Firmy Nałęczów Zdrój (4:59:03) dodał, że w trakcie 

realizacji tych inwestycji szansę pracy będą miały lokalne firmy o różnej strukturze począwszy od 

budowlanej po telekomunikacyjną, czy elektryczną. 

Radny Wojciech Pawłocik (4:59:46)  

W nawiązaniu do przestawionej prezentacji poinformował, że rolnicy szybko się uczą w zakresie 

upraw i jesteśmy gotowi do zmian, ale nie jesteśmy jeszcze gotowi na winnice. Po rozeznaniu okazuje 

się, że ekologiczne uprawy winnic na naszym terenie są nieopłacalne i nieekonomiczne.  

Ekologia to natura bez ingerencji człowieka, a wy w wielu płaszczyznach ingerujecie, to ładnie 

wygląda. Ale ekologia to natura, której się nie zmienia. 

Współpracy z Wami nie boimy się. Rozumiem, że chcecie rozbudować zakład i wybudować fabrykę 

PET. W związku z tymi inwestycjami powinna być wykonana ocena oddziaływania na środowisko 

i wówczas nie byłoby żadnych wątpliwości ze strony mieszkańców. O wykonanie tej oceny 

prosiliśmy na spotkaniu, które odbyło się w Urzędzie Miejskim i obiecywaliście, że zostanie 

wykonana i pokazana. Do tej pory ocena nie została wykonana i jak my mamy wierzyć w obietnice. 

Fabryka PET to obróbka plastiku, nie wiele było powiedziane jak będą zagospodarowywane 

szkodliwe substancje. 

Nadal nic nie mówicie Państwo o rezygnacji z opakowań plastikowych na wodę. 

Podziękował firmie Nałęczów Zdrój za sponsoring Klubu Sportowego Drzewce w Drzewcach. 

Pan Kazimierz Piotrowski Przedstawicielka Firmy Nałęczów Zdrój (5:06:23) ad vocem 

podziękował Panu Wojciechowi Pawłocikowi za udział w dyskusji i przypomniał, że dla zakładu nr 2 

raport oddziaływania na środowisko jest wykonywany. Na tych pięknych terenach wokół zakładu, 

o których Pan mówił, a dokładnie w miejscu, na którym obecnie jest staw, było wysypisko śmieci, 

z którego wywieźliśmy kilkanaście tirów śmieci. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:07:19) zwrócił uwagę, że korzystamy 

z możliwości, że Sesja Rady trwa i zarówno prezentację jak i dyskusję mogą śledzić na żywo 

mieszkańcy gminy Nałęczów i każdy chętny. Sesja Rady jest zapisywana, więc będzie możliwość 

w każdym czasie odtworzenia jej przebiegu. Bardzo fajnie Państwo wykorzystaliście tą możliwość 

prezentując rzeczy, które mogą się zadziać w Nałęczowie zwłaszcza, jeśli chodzi o perspektywy 

rozwoju samego uzdrowiska, czyli rewitalizacji obiektów na terenie Parku Zdrojowego, Willi Uciecha 

i Pensjonatu Jadwigowo. Buduje to fajną wizję możliwości na przyszłość, jeśli chodzi o promocję 

Nałęczowa, ale też poprawę standardu funkcjonowania dla mieszkańców gminy. Zamykając ten 

aspekt zaproponował, aby korzystając z możliwości bezpośredniego przekazu i kontaktu 

z mieszkańcami, skupić się na kwestiach, które mogą budzić obawy bądź wątpliwości. Radny 

Wojciech Pawłocik w jakiś sposób je zaakcentował pewne kwestie. Ze spotkań z mieszkańcami 

podczas zebrań sołeckich wyłaniały się dwa aspekty. Pierwszy aspekt dotyczył samej technologii 
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fabryki Eco PET. Czy całość materiału byłaby dowożona do zakładu. Czy granulat z recyklingu 

i proces recyklingu przywożonych butelek odbyłby się na miejscu. Czy to oznacza potencjalne 

występowanie warunków szkodliwych dla pracowników. Nie mówię o środowisku, bo raport 

środowiskowy, czy sam projekt zakłada bezpieczne funkcjonowanie zakładu.  

Drugi aspekt, który interesuje mieszkańców, to Państwa wizja skomunikowania zakładu nr 2 i zakładu 

Eko PET z światem zewnętrznym, pomijając samą kolej, czy bocznicę kolejową. Czy Państwo 

widzicie możliwości skomunikowania obu zakładów bezpośrednio z drogą wojewódzką poprzez 

obecnie posiadane działki przylegające do drogi. Czy są jakieś plany zakupu działek bezpośrednio 

przylegających do drogi wojewódzkiej 826 i dalej do obwodnicy. Czy na dzień dzisiejszy w swojej 

wizji zakładacie Państwo skomunikowanie poprzez istniejące drogi powiatowe, które stanowią drogi 

dojazdowe do zakładu, ale też uczęszczane są przez mieszkańców w gęstej zabudowie przy tych 

drogach. Jeśli na dzień dzisiejszy posiadacie Państwo taką wiedzę, to warto byłoby się nią podzielić 

ze społecznością. 

Radny Grzegorz Pszczoła (5:11:22) 

Wizualizacja zakładów bardzo ładna i sądzę, że wszystkim się podobała, ale nasuwa się kilka 

spostrzeżeń. 

W zakładzie nr 2 będzie produkowana galanteria, obok będzie zakład produkujący PET głównie dla 

zakładu 1 i jakiś transport na pewno będzie. Bocznica kolejowa jest z drugiej strony od północy. 

Oczekuje wyjaśnienia jak można byłoby ewentualnie wykorzystać kolej do transportu Państwa 

produktów. 

Całość Państwa zakładu opiera się na wydobywaniu wody z naszych terenów. Wszystko byłoby 

bardzo dobrze, gdybyśmy jednak mieli pewność, że tej wody nam nie zabraknie i mieszkańcy cały 

czas o to dopytują. Budowanie kolejnej studni bez opracowania raportu oddziaływania na środowisko, 

to od razu nasuwa się myśl, że coś jest do ukrycia. Zróbcie Państwo ten raport i będzie wszystko 

jasne. Nikt nie będzie Państwu przeszkadzał w budowaniu kolejnych studni i w rozwoju. Wówczas 

byłby lepszy dialog z mieszkańcami i na pewno przyniosłoby to pozytywny skutek. 

Radny Jerzy Pyśniak (5:13:22)  

Wyraził zadowolenie z przedstawionej prezentacji, bo wreszcie wiemy coś więcej na temat 

perspektywy rozbudowy firmy Nałęczów Zdrój. Przekazane informacje dzisiaj powinny być 

przedstawione rok wcześniej i wówczas nie byłoby takiej sytuacji. Mam nadzieję, że dyskusję 

rozpoczniemy od zera i będziemy stopniowo rozmawiać na temat rozwoju zakładu, powstania nowego 

zakładu Eko Pet oraz rozszerzenia działalności rolniczej. Jak powiedział Pan Grzegorz Pszczoła 

obawiamy się o brak wody, żeby z czasem nie okazało się, że zabraknie wody dla naszych wnuków. 

Przewodniczący Sesji (5:14:59) zapytał Panią Sylwię Mikiel – Przedstawicielkę Firmy Nałęczów 

Zdrój, czy dyskusję zakończy jakąś puentą, czy zostawiamy pytania otwarte, aby je zamknąć w jakimś 

kanale informacyjnym. Bo spodziewa się, że pytań po prezentacji będzie spływać więcej, ponieważ 

dzisiaj mieszkańcy mogli poznać Wasze plany inwestycyjne. Dzisiaj już dość długo obradujemy 

i rozciąganie dyskusji w tym temacie może niecierpliwić oglądających, a nasza percepcja i zdolność 

logicznego oceniania może być gorsza. Proszę zakończyć jakąś puentą lub podać kanał informacyjny, 

na którym będą Państwo zamieszczać informacje i komunikować się ze społeczeństwem. 

Pani Sylwia Mikiel – Przedstawicielka Firmy Nałęczów Zdrój (5:16:03) poinformowała, że 

zapisała sobie wszystkie kwestie, które wskazał Pan Burmistrz, Radny Grzegorz Pszczoła, Radny 

Jerzy Pyśniak oraz podziękowała Panu Wojciechowi Pawłocikowi za podzielenie się swoją 

perspektywą. Na naszej stronie internetowej będzie zakładka i formularz do kontaktu. Zamieszczane 

pytania będą bezpośrednio trafiały do nas. Dla Państwa wiadomości ja i Kazimierz Piotrowski 

jesteśmy w pełni dostępni i bezpośrednio do nas możecie Państwo kierować swoje zapytania. Po 

zakończeniu spotkania przekażemy swoje adresy e-mail dla tych, którzy jeszcze ich nie mają. 

W miarę rozwoju naszej firmy i powstawania nowych planów na bieżąco będziemy udzielać 
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szerszych informacji. Dzisiejsze spotkanie wydaje się bardzo owocne i w przesympatycznej 

atmosferze za, co bardzo dziękuje i życzy dobrego wieczoru. 

Przewodniczący Sesji (5:17:41) podziękował przedstawicielom Firmy Nałęczów Zdrój za obecność 

na kanale informacyjnym i za przedstawienie prezentacji. Jeśli uzyskamy odpowiedzi na piśmie to nas 

uspokoi i nie będzie takich dywagacji. 

Poinformował Radnych, że nadal kontynuowana jest realizacja pkt. 25. Oświadczenia, zapytania 

i wolne wnioski. 

Przewodniczący Sesji (5:18:18) poinformował, że otrzymaliście Państwo 4 protokoły z Sesji Rady 

Miejskiej i zapytał radnych, czy zgłaszają jakieś uwagi protokołów:  

1. Nr XXII z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 2 kwietnia 2020 roku. 

2. Nr XXIII z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 29 kwietnia 2020 roku. 

3. Nr XXIV z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 maja 2020 roku. 

4. Nr XXV z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 19 czerwca 2020 roku. 

Uwag i poprawek do w/w protokołów nie wniesiono. 

Radny Jerzy M. Sołdek (5:19:15) 

Swego czasu była wizja wjazdu na górny parking przy cmentarzu bezpośrednio z drogi wojewódzkiej 

nr 830, czy takie rozwiązanie jest nadal aktualne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:20:05) odpowiedział, że ze względu na 

uwarunkowania techniczne i terenowe wjazd z drogi wojewódzkiej nr 830 jest nie aktualny. 

Analizowaliśmy różne sposoby i możliwości rozwiązania, by skomunikować parking bezpośrednio 

z drogą wojewódzką, ale wszystkie koncepcje powodowały znaczne ograniczenie ilości miejsc 

parkingowych. Dlatego odstąpiliśmy od tego pomysłu. Różnica poziomów drogi wojewódzkiej 

a parkingu górnego to jest około 1,5 metra. 

Radny Jerzy M. Sołdek (5:22:09)  

Zapytał w sprawie kapliczki przy Poniatówce. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:22:38) odpowiedział, że w jego ocenie prawo 

zamówień publicznych działa na korzyść niesolidnych wykonawców i tak jest w tym przypadku. 

Wykonawca nie wywiązał się z terminu pierwotnego jak również z następnego. Miał danych kilka 

szans łącznie z zakresem prac dodatkowych, które musiały być wykonane, aby zabezpieczyć 

balustradę wokół kapliczki, poprzez odtworzenie fundamentów, co nie było w zakresie 

podstawowym. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest taka, że prace dodatkowe zostały prawie zakończone, 

ale nie w całości. Wykonawca zobowiązywał się, że do końca października zakończy całe 

przedsięwzięcie, ale nie zakończył. Dlatego formuła współpracy z tym wykonawcą się zakończyła 

i poszukujemy prawnych możliwości całkowitego rozwiązania umowy. W takiej sytuacji zakończenie 

tego zadania musi nastąpić z innym przedsiębiorcą.  

Radny Roman L. Kamola (5:24:18) 

1. Prawdopodobnie został uruchomiony komunikator miejski. Jak on działa i kto się nim zajmuje. 

2. Miał zgłoszenie, że przy ul. T. Sołdka latarnie świecą się w dzień, a nie w nocy. Poprosił 

o interwencję. 

3. W związku z ukończeniem parkingu przy kościele przypomniał, że były rozmowy na temat 

ewentualnych parkometrów w przyszłości na tym parkingu jak również na ul. Lipowej, ul. Leśnej 

i na ul. Górskiego. 

4. Przy wjeździe na ul. Dulębów są dwa klony w pasie drogowym. Zwracał się kilka razy o wycięcie 

przynajmniej jednego, bo zasłaniają widoczność wyjazdu na drogę powiatową. Poprosił 

o interwencję do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:26:33) odpowiedział: 
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1. Komunikator miejski sprawa świeża. Jest to forma komunikacji mieszkańców z Urzędem 

Miejskim, która dotychczas była w opcji płatnej. Podmiot, który jest właścicielem tego 

rozwiązania zwrócił się do nas z propozycją bezpłatnego udostępnienia komunikatora. Działa na 

zasadzie możliwości zgłaszania różnych tematów, problemów przez mieszkańców po 

zainstalowaniu go na swoim telefonie. W Urzędzie Miejskim bezpośrednio za to odpowiada 

pracownik, który zajmuje się promocją i informacją. Jednak w sytuacji, kiedy będą ważne tematy 

będziemy się komunikować z mieszkańcami poprzez SMS. 

2. W sprawie oświetlenia ul. T. Sołdka. Zgłaszamy sukcesywnie Zakładowi Energetycznemu 

potrzebę przeserwisowania, czasami dzień lub dwa latarnie są załączone i świecą się w ciągu dnia, 

żeby można było wszystkie sprawdzić. Jeśli czas zapalania się latarni jest zbyt późny, to też 

zgłosimy ZE prośbę o zmianę ustawień. 

3. Sprawa parkometrów temat jest otwarty. Jak rozmawialiśmy, w momencie utworzenia przyjaznej 

i widocznej alternatywy parkingowej dla osób przyjeżdżających do Nałęczowa, to wówczas 

parkingi w centrum powinny być płatne. Nawiązał do informacji w sprawie spotkania LGD 

„Zielony pierścień”. W zamierzeniu jednego z projektów, który chcielibyśmy zrealizować, jeśli 

otrzymamy dofinansowanie, jest utworzenie szlaku turystycznego na terenie Nałęczowa - Szlaku 

Nałęczowski Willi Zabytkowych, który rozpoczynałby się w okolicy parkingu przy kościele, na 

którym turyści mogliby pozostawić samochody. Następnie mogliby się przespacerować 

ul. Lipową do centrum i zobaczyć zabytkowe wille. W zamyśle mamy stworzenie tablicy 

informacyjnej z mapą i oznakowaniem dla każdej willi na terenie Nałęczowa. Na każdej posesji 

willi byłaby tablica informacyjna z opisem i historią danego miejsca. Takie działanie może będzie 

dodatkową zachętą do pozostawienia samochodu na tym parkingu. 

W zawiązaniu do systemu roweru miejskiego przyjęliśmy, że jedną ze stacji rowerowej 

umieścimy na parkingu przy kościele, aby też zachęcić do jazdy rowerem. 

4. W sprawie klonów przy wjeździe na osiedle domów jednorodzinnych, to najprawdopodobniej 

znajdują się w pasie drogi powiatowej i decydujący głos w tej sprawie będzie miał Powiatowy 

Zarząd Dróg. Ze względu na to, że drzewa są w kolizji z ruchem drogowym bardziej uzasadnione 

będzie ustawienie lustra po drugiej stronie wyjazdu z osiedla niż wycinka drzewa. Zobowiązał się, 

że złoży wniosek do PZD o zajęcie się sprawą w porozumieniu z Urzędem Miejskim. 

Radny Wojciech Pawłocik (5:31:00) 

Zapytał Burmistrza, co robimy w Drzewcach w 2021 roku. 

Przewodniczący Sesji (5:31:17) poprosił o sprecyzowanie pytania. 

Radny Wojciech Pawłocik (5:31:20) 

Uznał, że jest to bardzo konkretne pytanie, Panie Burmistrzu, co robimy w Drzewcach w 2021 roku 

pyta radny Pawłocik. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:26:33) odpowiedział: 

Panie radny uczestniczył Pan w zebraniach sołeckich, kiedy był uchwalany fundusz sołecki na 

przyszły rok, więc Pan zna część odpowiedzi na swoje pytanie, jakie zadania będą realizowane 

w Drzewcach. Jeśli chodzi o ewentualne inne zadania, to otrzymał Pan projekt uchwały budżetowej na 

przyszły rok, ma Pan przekazane w materiałach. W Drzewcach będziemy realizować te zadania, 

o których zadecyduje cała rada łącznie z Panem, taka jest formuła działania samorządu gminnego. 

Wykonujemy te zadania, na które wyraża zgodę głosowaniem cała rada. Nie do mnie pytanie, co 

będziemy robić. Pan powinien wnioskować o realizację zadań w Drzewcach i przekonać całą radę do 

tego, że te zadania, w potrzebach całej gminy są najbardziej priorytetowe.  

Radny Wojciech Pawłocik (5:32:34) dodał: czyli wiem, że nic nie będziemy robić i podziękował. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (5:32:59) uzupełnił swoją wypowiedź informując, że 

skoro radny Pawłocik nie śledzi decyzji zebrań sołeckich, ani też bieżących przedsięwzięć gminy 

odpowie na pytanie radnego, by mieszkańcy Drzewcy nie pozostali z otwartym pytaniem.  

Na terenie sołectwa Drzewce będzie realizowane: 

- Wymiana oświetlenia na ledowe, 

- Projekt związany z odnawialnymi źródłami energii, czyli kolektory słoneczne, panele 

fotowoltaiczne, 

- Przebudowa terenu przy Dworcu PKP w Nałęczowie. Zadanie na terenie sołectwa Piotrowice 

i Drzewce realizowane w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

- Zakup autobusu elektrycznego, który skomunikuje centrum miasta z dworcem PKP i mieszkańcy 

Drzewcy będą mogli również skorzystać, 

- Dzięki uchwale rady, przy której radny Pawłocik się wstrzymał od głosu, pozwalającej 

Burmistrzowi na użyczenie terenu boiska sportowego w Drzewcach przy wsparciu Cisowianki 

będzie przebudowywany cały teren, wymieniona nawierzchnia na boisku. 

- Przebudowa drogi gminnej w Drzewcach przy współpracy z Cisowianką. 

- Prowadzone są rozmowy na temat możliwości współpracy przy przebudowie drogi gminnej 

w Drzewcach tzw. Alei Kasztanowej. 

Trochę tych inwestycji na terenie sołectwa Drzewce będzie realizowanych. Brak realizacji niektórych 

inwestycji spowodowane jest tym, że obecnie koncentrujemy się na inwestycjach, na które możemy 

pozyskać dofinansowanie m.in. z Funduszu Dróg Samorządowych. Na terenie sołectwa Drzewce 

mamy dość dużo utwardzonych dróg nawierzchnią asfaltową i są mniejsze potrzeby. W innych 

sołectwach, gdzie mieszkańcy potrzebują utwardzonych dróg, są planowane inwestycje drogowe i ma 

nadzieję, że zostaną zrealizowane. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 26. 

Odpowiedzi na zapytania. (5:xx:xx) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt 25. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 27. 

Interpelacje. (5:36:18) 

Interpelacji nie złożono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 28. 

Zamknięcie obrad. (5:36: 01) 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 19:45 (5: 37:38) 

Protokołowała 

Teresa Ząbroń 

 

Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina : minuta : sekunda) 


